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Beboer- og pårørenderådsmøde på Hørup Plejecenter 
(Revideret referat) 
Dato 16-01-2025 Kl. 13.30-15.00 
Sted Hørup Plejecenter, aktivitetscenteret v. køkkenet  

 Mødeleder Birte Sørensen 
Referent Ulla Pedersen 
Deltagere 
 

Birte Sørensen, Poul Maribo Pedersen, Martin 
Madsen Lund, Henning Elmholt, Dikte Carlsen, 
Jane Nicolai, Dorthe Vagner Kastrup, Viola 
Jonsson, Ulla Pedersen. 
 

Fraværende med afbud                     Åse Grau, Herdis Olsen 

Inviterede gæster Tine Wolff Andersen (ny administrativ 
medarbejder) 
Inge W. Andersen (demensvejleder, sygeplejerske) 

Næste møde 13-03-2025 

 
 
Sagsfremstiller Birthe Sørensen  

Velkommen og godt nytår 
Klokken 13.30-13.35 
Beskrivelse af 
punktet 

Så tager vi hul på et nyt år. I dag har vi to gæster med til mødet. 

Mål  Starte mødet 
Metode Information  
Konklusion Velkommen til alle. 

 
 
Sagsfremstiller Inge W. Andersen  

Elektroniske hjælpemidler 
Klokken 13.35-14.05 
Beskrivelse af 
punktet 

Plejecenteret har fået en række nye hjælpemidler, som mange har stor 
glæde af. Inge præsenterer nogle af dem og fortæller om erfaringerne. 

Mål  At se et udvalg af de hjælpemidler, som plejecenteret har anskaffet i 
2024. 

Metode Information 
Konklusion  Inge viser os Quick-up (som med forskellige film viser naturbilleder på 

væg eller loft), memory-cube (som er tilsluttet fjernsynet i 
opholdsstuerne og viser billedserier), Demos10 (som udfører 
døgnrytmemålinger), musikpude, tyngdedyr (som beroliger og giver 
afslapning). 

 
 
Sagsfremstiller Dikte Carlsen  

Beredskabet, hvis der udløses en krisesituation 
Klokken 14.05-14.35 

Beskrivelse af 
punktet 

Dikte beder om følgende drøftelse: 
I en af efterårets husaviser opfordrede Ulla til, at, om opfordring til at 
beboere anskaffede sig lys som ikke skulle tilsættes til strøm. 
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Jeg synes der mangler en opfølgning på det.  
Dels om opfordringen er blevet modtaget af beboere og pårørende og 
hvordan det videre håndteres. 
Statsministerens nytårstale in mente, synes jeg, det er relevant, at vi 
får snakket om det. 

Mål  Drøftelse af beredskabet  
Metode Drøftelse 
Konklusion En del af beboerne har anskaffet sig batterilamper til brug, hvis 

strømmen afbrydes, vi ved ikke hvor mange, men beboer- og 
pårørenderådet beder Ulla formidle igen, at det er en god ide at 
anskaffe sig mulighed for batteridrevet lys. Ulla fortæller om, at der er 
en række nødprocedurer for el-drevne apparater, hvis strømmen går. Vi 
taler om, at i forhold til at varme mad, har vi gas-grill eller vores 
bålsteder, og vi er altid leveringsdygtige i smørrebrød. Vi har indkøbt 
ekstra vådservietter, så man kan blive vasket, hvis vand rationeres, 
men i snakken bliver vi opmærksomme på, at vi ikke er klar over, 
hvordan vi klarer hygiejnen omkring toiletbesøg, hvis vandværket ikke 
kan levere… Vi får teknisk service til at undersøge dette. 

 
 
 
Sagsfremstiller Ulla Pedersen / Tine Andersen  

Præsentation af Tine 
Klokken 14.35-14.40 

Beskrivelse af 
punktet 

Vi har fået en ny administrativ medarbejder på kontoret. Tine 
præsenterer sig selv og fortæller kort om mødet med Hørup Plejecenter. 

Mål  At vide, hvem Tine er 
Metode Information 
Konklusion Vores nye administrative medarbejder (sekretær) Tine bor lige over for 

plejecenteret. Hun har tidligere arbejdet i det private arbejdsliv og hun 
fortæller, at store dele af hendes familie har arbejdet på plejecenter. 
Hun er glad for skiftet og nyder at servicere beboere, pårørende og 
kolleger. 

 
 
 
Sagsfremstiller Henning Elmholt  

Sidste nyt fra Haveforeningen af 2024 
Klokken 14.40-14.50 

Beskrivelse af 
punktet 

Henning er medlem af bestyrelsen i Haveforeningen. Han giver en 
status på arbejdet med at skaffe penge til en nyanlagt have. 

Mål  At være orienteret 
Metode Information 
Konklusion Henning fortæller, at bestyrelsen for Haveforeningen af 2024 har 

arbejdet hele efterår og vinter med at skaffe penge til nye haveanlæg 
ved at søge fonde. Mange fonde er søgt, og der er afslag på det meste. 
Bestyrelsen fortsætter ufortrødent, og Dikte anbefaler at søge gode råd 
hos en pårørende på plejecenteret med erfaring med fonde. Ulla 
formidler kontakt. 
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Sagsfremstiller Viola Jonsson  
Nyt fra køkkenet 

Klokken 14.50-14.55 

Beskrivelse af 
punktet 

Nyt om økologisk mad og indsats for at mindske madspild. 

Mål  At være orienteret 
Metode Information 
Konklusion Hørup Plejecenter har søgt Fødevarestyrelsen om bronze-mærket i 

økologi. Vi er på nuværende tidspunkt oppe på at have 52% af 
fødevarerne købt økologiske. 
Vi måler for tiden madaffald, idet vi gerne vil leve op til kommunens 
ønske om at mindske madspild med 25% i 2025. Viola fortæller om, 
hvordan vi arbejder med mindre madspild, men samtidig at alle stadig 
får al den mad, de ønsker sig. 

 
 
Sagsfremstiller 

 
 

Farvel og tak for i dag (evt.) 
Klokken 14.55-15.00 

Beskrivelse af 
punktet 

Der er plads til korte kommentarer. 

Mål  At svare på spørgsmål 
Metode Information 
Konklusion A) Hvordan ser det ud med tv’erne i husenes opholdsstuer? 

Tine fortæller om, hvordan vi har været uden tv i fællesrummene siden 
5.december, fordi NORLYS har slettet vores abonnementer uden at 
være blevet bedt om det, trods rettidig betaling og uden at ville rette 
fejlen. Der bruges meget energi og tid fra Tines og teknisk service’s 
Simon, men foreløbig uden at have fået dato på, hvornår det bliver 
ordnet. Det forventes at ske snarest. 
Ulla fortæller om, hvordan personalet søger at hygge om og skabe 
aktivitet for beboerne på anden vis: Vise DVD’er, musik, spille spil. Og 
heldigvis virker tv i beboernes lejligheder. 

B) Kommer der mere aktivitet om aftenen? 
Ulla fortæller, at der i går blev åbnet for, at vi kan starte med 
ansættelse af unge på 14-17 år til at skabe mere aktivitet. Der er 
bevilget penge til 2 unge på Hørup Plejecenter, og de vil komme til at 
arbejde 2 dage om ugen med 2 timer efter skoletid, dvs. ikke om 
aftenen. 

 


